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Защо говорим за това?

Не е приятно да виждаш как любимо място за разходка се променя към по-лошо. Намереното екологично решение е чудесна новина!

Язовир "Панчарево" (или, както го наричат още, Панчаревското езеро) е любимо място за разходки на много хора. Природата е красива, близо е до
града, има много забавления. Могат да се карат водни колелa и лодки, да се тренира кану-каяк и други водни спортове. Само че има проблем.

През последните месеци язовир "Панчарево" е много заблатен. Май не трябва да се казва Панчаревското езеро, а Панчаревското блато!
Заблатяването не е само загрозяващо. То променя живота в язовира. Много видове не могат да живеят в такива променени води. Освен това
заблатяването пречи язовирът да се използва за водни спортове. Неотдавна едно дете заседнало с лодката си сред растителността, защото не
можело да се оттласне с греблото. 

От няколко месеца екипът на "Вижте" се опитва да разбере как може да се реши този проблем. Най-напред трябваше да разучим кой отговаря за
язовир "Панчарево". Оказа се Министерството на земеделието. Свързахме се с тях и не преставахме да разпитваме какво може да се направи. 
И сега можем да ви зарадваме. 

Само преди няколко дни Министерството на земеделието пусна специален екип спасители, които да почистят язовир "Панчарево". Тези спасители
обаче не бяха хора, а риби. 
Цели 15 000 бели амура и толстолоба!

Как ще помогнат те за спасяването на язовира? Като изядат растенията и планктона, които го заблатяват. Този начин е чудесен, защото е екологичен -
няма нито химикали (които биха навредили на другите живи същества), нито пък се налага язовирът да се изпразва. 

Разбира се, за да могат рибите да помогнат, хората трябва да спрат да ги ловят. Министерството на земеделието ще проучи възможността да
забрани за една година любителския риболов. Язовирът е любимо място на рибарите, но все пак опазването му е по-важно. 

А как изобщо се е стигнало до заблатяването? Основната причина за отлагане на наноси в яз. „Панчарево” са вливащите се в язовира мръсни води от
р. Бистришка и р. Искър, казват специалистите. Ако този въпрос не бъде решен, помощта на рибите може да реши проблема само временно. И после
всичко ще трябва да се повтори. 

Ние също трябва да пазим водата му чиста. От "Напоителни системи" (организация към Министерството на земеделието) казаха за "Вижте",
че редовно почистват стената на язовира от растителност, водорасли и боклуци. За последното можем да помогнем и ние - като внимаваме да не
изхвърляме никакви отпадъци във водата или около нея. Общината пък трябва да контролира повече всички хотели, ресторанти и други обекти, които
работят близо до язовира. Ако открием нарушения и замърсяване, ще е хубаво да съобщим за това на отговорните институции.

Така с помощта на всички разходките ни ще продължат да бъдат приятни!
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